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REVISTA PRESEI 

 

 

 Tudorel Toader și Augustin Lazăr se vor întâlni cu membrii Comisiei parlamentare de anchetă a 

alegerilor din 2009 

Ministrul justiției, Tudorel Toader, și procurorul general Augustin Lazăr au stabilit ca, în perioada 

următoare, să aibă loc o întâlnire cu parlamentarii din Comisia specială de anchetă a alegerilor din 2009. 
Potrivit unui comunicat al MJ remis luni AGERPRES, întâlnirea va avea loc la sediul Ministerului Justiției sau al 
CSM. 
"Tudorel Toader, ministrul Justiției și Augustin Lazăr, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casație și Justiție, au stabilit ca, în perioada următoare, să aibă loc o întâlnire cu parlamentarii din Comisia 
specială de anchetă a Senatului și Camerei Deputaților pentru verificarea aspectelor ce țin de organizarea 
alegerilor din 2009 și de rezultatul scrutinului prezidențial. Întâlnirea, la care vor fi invitați și membri ai Consiliului 
Superior al Magistraturii (CSM), va avea loc la sediul Ministerului Justiției sau al CSM, la o dată ce va fi stabilită de 
comun acord", afirmă MJ. 
Surse judiciare au declarat pentru AGERPRES că Augustin Lazăr și Tudorel Toader au avut luni seara o convorbire 
telefonică, pentru a clarifica chestiunea acestei întâlniri. Convorbirea a avut loc la inițiativa procurorului general. 
Comunicatul MJ vine după ce președintele comisiei, deputatul Oana Florea, a anunțat că Biroul Comisiei 
parlamentare de anchetă, procurorul general Augustin Lazăr și ministrul justiției, Tudorel Toader, în calitate de 
mediator, vor avea o întâlnire pe tema dosarului clasat referitor la scrutinul prezidențial din 2009. 

(Sursa: Agerpres) 

 

Şcolile să primească banii direct de la ministerul de Finanţe, spun sindicaliştii 
Sindicaliştii din educaţie i-au cerut premierului Mihai Tudose, în urma unor discuţii care au avut loc la Guvern, ca 
şcolile să primească banii direct de la ministerul de Finanţe, nu prin primării, aşa cum se întămplă în acest 
moment. Sindicaliştii cer renunţarea la costul per elev. 
"O modificare importantă care este luată în discuţie este modul de finanţare al unităţilor de învăţământ, mai 
exact fiecare şcoală să primească fonduri direct de la Ministerul Finanţelor Publice, şi nu prin intermediul 
primăriilor, cum se întâmplă în acest moment. Se ia în discuţie şi renunţarea la costul standard per elev, întrucât 
salariile din educaţie sunt stabilite prin lege, iar acest cost standard nu se mai justifică", se arată într-un comunicat 
de presă transmis de Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ. 
Sindicaliştii speră ca toate aceste iniţiative să fie luate în considerare odată cu schimbarea legii educaţiei şi nu 
exclud declanşarea unui conflict de muncă. 
“În perioada următoare vor fi demarate discuţii pe o nouă lege a educaţiei în România, care să se aplice începând 
cu data de 1 septembrie 2018. Guvernul susţine, de asemenea, că programele şcolare trebuie regândite din 
temelii, iar Ministerul Educaţiei urmează să stabilească procedura de lucru. Toate aceste concluzii vor fi 
comunicate membrilor noştri de sindicat, alături de care vom decide strategia în perioada următoare. Anunţăm că 
există riscul declanşării unui conflict de muncă”, a declarat preşedintele FSLI, Simion Hancescu. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Sindicalişti, adevărul despre măririle salariale: Nici cei cu salariul minim nu vor fi scutiţi de... 
Sindicaliştii din Educaţie au explicat că măririle salariale promise de la 1 ianuarie nu vor depăşi 5%, din cauza 
schimbării modului de impozitare, explicând că abia în martie 2018 cadrele didactice se vor bucura de creşteri şi 
de 25-30%. 
"Din gura domnului ministru Mişa (ministrul Finanţelor- n.r.) am aflat că nici cei care vor avea salariul minim pe 
economie nu vor fi scutiţi de un mic impozit, aşa că, până la urmă, varianta cea pesimistă se pare că este mai 
aprope de noi, din păcate. La prima creştere salarială din ianuarie 2018, vom avea şi noua strategie de 
schimbare a modului de impozitare, mă refer aici la faptul că angajaţii vor suporta cea mai mare parte a 
contribuţiilor sociale şi a impozitelor. În urma acestei reglementări, care nu a fost făcută publică, din păcare, vom 
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aveam creşteri salarile de 3-5%, dar creşterea din martie 2018, va fi mult mai generoasă pentru noi, chiar dacă 
este mai mică, va genera, în final, o creştere a salariului net cu 25, poate 30%”, a explicat Anton Hadăr, 
preşedintele sindicatului „Alma Mater”, citat de Mediafax. 
Un alt lucru stabilit de sindicalişti la întâlnirea cu premierul Mihai Tudose a fost legat de plata profesorilor, ca 
urmare a proceselor câştigate cu statul, după tăierile salariale din 2008.  
 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Proiect: Majorare cu 10% a salariului de funcţie brut şi pentru agenţii şi ofiţerii din penitenciare 
Agenţii şi ofiţerii din penitenciare vor beneficia, începând din 1 octombrie, de o majorare cu 10% a salariului de 
functie brut, potrivit unui proiect al Guvernului privind unele măsuri pentru salarizarea personalului plătit din 
fonduri publice, a anunţat, luni, Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP). 
Astfel, potrivit sursei citate de News.ro, începând de la 1 octombrie 2017, prevederile se vor aplica şi 
funcţionarilor publici cu statut special din sistemul administraţiei penitenciare şi vizează majorarea cu 10% a 
cuantumului brut al salariilor de funcţie. 
Prin prezentul act normativ este propusă completarea art. II din Legea nr. 152/2017, în scopul instituirii unor 
reglementări privind eliminarea discrepanţelor salariale şi în ceea ce priveşte stabilirea salariilor lunare ale 
funcţionarilor publici cu statut special din sistemul administraţiei penitenciare care nu au beneficiat de aplicarea 
majorărilor prevăzute de legea menţionată. 
În 4 august, Guvernul a adoptat o OUG prin care se majorează cu 10% salariul brut al poliţiştilor din MAI şi din 
structurile din subordine şi cu 15% salariile personalului civil din instituţiile publice de apărare, ordine publică şi 
securitate naţională, cu excepţia personalului civil din Ministerul Apărării Naţionale şi instituţiile aflate în 
subordinea sa, care au beneficiat deja de majorări. 
La o zi după adoptarea acestui act normativ, sindicaliştii din penitenciare au anunţat că se consideră discriminaţi 
pentru că sunt singurii care nu beneficiază de creşterea salarială decisă de Guvern şi au acuzat lipsa de implicare a 
ministrului Justiţiei Tudorel Toader, căruia i-au cerut demisia. 
Federaţia Naţionale a Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor preciza că "practic, agenţii şi 
ofiţerii de penitenciare rămân singura categorie profesională din acest sector de activitate care nu beneficiază de 
această majorare salarială, deşi în perioada de consultări iniţiatorii proiectului şi instituţiile avizatoare au fost 
insistent sesizaţi de către sindicatele din penitenciare referitor la această problemă". 
"Săptămâna aceasta proiectul ar trebui să intre în Guvern după cum ne-a informat ministrul Justiţiei", precizează 
sindicaliştii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Plecări masive din magistratură: Zeci de procurori și judecători cer pensionarea 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii va discuta, în ședința de miercuri, cererile de pensionare din 
magistratură depuse de 45 de procurori și judecători. 
Potrivit site-ului CSM, este vorba de 19 procurori și 26 de judecători care doresc să iasă la pensie. 
Printre aceștia se află Emanuel Albu — judecător la Înalta Curte de Casație și Justiție, Gheorghe Stoica — procuror 
la DIICOT, Minodora Vladu — procuror la DNA, Gheorghe Covei — procuror la Parchetul de pe lângă Curtea de 
Apel Craiova, dar și Lidia Barac — fost secretar de stat la Ministerul Justiției, în prezent judecător la Curtea de 
Apel Timișoara. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Când intră în vigoare supraacciza la carburanți. Decizia a fost deja luată 
Supraacciza la carburanți  intra în vigoare de la 1 septembrie 2017, potrivit proiectului de ordonanță de 
modificare a Codului Fiscal, scrie wall-street.ro. Potrivit unui proiect de ordonanță de modificare a Codului Fiscal, 
accizele vor crește cu 22% pentru benzină și cu 14% pentru motorină. 
Ministerul Finanțelor propune astfel revenirea accizelor la carburanți exact la nivelul din 2016, când era în vigoare 
supraacciza de 7 eurocenți pe litrul de carburanți introdusă de guvernul PSD condus de Victor Ponta în 2014. 
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Creșterea accizelor pe carburanți nu era precizată în niciuna dintre variantele programului de guvernare al 
coaliției PSD-ALDE. 
Potrivit ultimei variante a Codului Fiscal în vigoare, nivelul accizelor trebuia să rămână neschimbat până în 2020 
(Sursa: Realitatea) 
 

 De ce râvnește Guvernul Tudose la Pilonul II de Pensii 
Peste 6,8 milioane de români sunt obligaţi să contribuie la pensia privată obligatorie cu 5,1% din salariul brut, iar 
din 2008 până în prezent circa 33 miliarde de lei, echivalentul a 7 miliarde de euro s-au strâns în conturi. , scrie ZF 
La finalul lunii decembrie a anului trecut fiecare participant avea în medie doar 4.719 lei în contul de pensie, 
echivalentul a 1.039 euro, sumă insuficientă pentru a asigurarea unui venit decent la bătrâneţe 
Circa 1,4 milioane de persoane aveau în cont o sumă cuprinsă între 5.000 şi 10.000 de lei, în timp ce doar 830.000 
de persoane, adică doar 12% din participanţi aveau peste 10.000 de lei în contul de pensie privată. 
Pilonul II sau pensia privată obligatorie a fost introdusă în anul 2008, în mod obligatoriu pentru toate persoanele 
angajate care aveau la acel moment până în 35 de ani, şi în mod opţional pentru persoanele care aveau la 
momentul respectiv între 35 şi 45 de ani. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 Țuțuianu: Institutul Cantacuzino este de siguranță națională; este necesară suma de 25 de milioane de euro pe an 

Institutul Cantacuzino este de importanță strategică, de siguranță națională, fiind necesară suma de 25 de 

milioane de euro pe an, urmând să producă vaccinuri în aproximativ doi ani, a declarat luni ministrul 

Apărării Naționale, Adrian Țuțuianu, președinte al Comisiei SRI. 
"Încă nu l-am preluat. Legat de Institutul Cantacuzino, am primit sarcina în ședința de Guvern, sigur că am avut și 
o discuție prealabilă cu premierul pe această chestiune, am constituit un grup de lucru la MApN care să facă 
evaluarea situației institutului, un due diligence, ca să vorbim în limbaj foarte specific financiar, un due diligence 
juridic, am cerut să stabilească în ce condiții putem produce vaccinuri și putem desfășura alte activități de natură 
științifică în cadrul institutului și care ar fi alocarea minimă necesară. Acest colectiv lucrează împreună cu 
reprezentanții Ministerului Sănătății și cu conducerea Institutului Cantacuzino. Au termen de la mine 10 zile să-mi 
prezinte proiectul de act normativ și analiza la zi a situației acestui institut", a declarat Țuțuianu la Palatul 
Parlamentului. 
Potrivit ministrului, institutul va rămâne cu personalitate juridică, dar probabil va fi parte a unei direcții de 
cercetare din cadrul MAPN. 
"Zece zile au termen de la mine să facă această analiză, să-mi propună un proiect de ordonanță de urgență a 
Guvernului. Dintr-o evaluare prealabilă, deci nu sunt cifre definitive, avem nevoie în primii 5 ani de funcționare de 
circa 25 de milioane de euro. Cu concluzia făcută de specialiștii mei militari — că am putea să producem vaccin în 
2 ani de zile. Avem nevoie de bani pentru reabilitarea spațiilor, care nu corespund, pentru dotări pe liniile de 
producție și pentru pregătirea acestei producții. Sunt foarte multe lucruri care trebuie pregătite ca să poți să 
produci un vaccin peste 2 ani de zile. (...) 25 de milioane de euro în fiecare an (...) de la bugetul statului, cu titlu de 
subvenție. Există și o componentă de venituri proprii — că au niște contracte de cercetare în curs. Am făcut o 
primă discuție informală cu ministrul Cercetării, la sfârșitul săptămânii să vedem dacă putem că legăm pe 
componenta de cercetare anumite lucruri. Cele 25 de milioane de euro le voi cere suplimentar față de bugetul 
alocat de 2% din PIB pentru Apărare", a precizat Țuțuianu. 
Întrebat dacă vor exista acești bani, el a spus: "Îi vom avea, cred că e o problemă de interes național, iar 25 de 
milioane de euro pe an nu e o sumă care să nu poată fi asigurată de un guvern care e responsabil, fiindcă 
Institutul Cantacuzino prezintă o importanță strategică, chiar de securitate națională. Când nu mai ai niciun fel de 
mijloc de a-ți proteja populația, evident că nu este o chestiune oarecare, e de securitate națională". 
Ministrul Apărării a argumentat totodată și trecerea Institutului Cantacuzino la MApN. "El a fost trecut pe la mai 
multe ministere, nu a reușit nimeni să-l pună în aplicare, să-l pună în funcțiune. Există acolo și o anumită 
dezordine și conflicte care nu au putut fi temperate în niciun fel și atunci domnul prim-ministru mi-a spus că 
MApN, ca structură cu reguli mai bine definite, poate să asigure revitalizarea acestui institut. Și, sigur, se poate 
pune și componenta personală — că și eu sunt o mână mai fermă și voi putea să stabilesc ceea ce trebuie stabilit. 
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Vă asigur că îmi voi face treaba și dacă guvernarea este așa cum mi-o doresc eu — până în 2020 — Institutul va 
produce vaccinuri în 2 ani", a afirmat Țuțuianu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Sănătăţii, despre noi centre de arși: Vă garantez că se vor face 
Ministrul sănătății, Florian Bodog, a declarat luni seară că noi centre de arși vor fi la București, Iași, Timișoara și 
Târgu Mureș, el susținând că aproape săptămânal este apelat telefonic noaptea primind mesaje de la Centrul 
Operativ pentru Situații de Urgență potrivit cărora nu există capacitatea necesară pentru a fi acoperite toate 
cazurile. 
"Aproape săptămânal primesc telefon noaptea, mesaje de la COSU (Centrul Operativ pentru Situații de Urgență), 
că sunt cazuri de arsuri pe care nu au unde să le pună, pentru care nu există capacitate. Și o spun cu amărăciune și 
cu reproș: am avut un guvern care a venit pe arși, nu e nici un secret, guvernul Cioloș a venit pe arși și nu a făcut 
absolut nimic pentru arși. În timpul acestui guvern s-a închis secția de la Spitalul de arși și tot în timpul acestui 
guvern s-a creat acel scandal de la Spitalul Universitar. Am redeschis Spitalul de arși, chiar dacă au existat tot felul 
de semnale că acolo sunt bacterii în pereți, am trimis Direcția de Sănătate Publică de două ori să verifice înainte 
de a deschide, dar trebuie spus acest lucru: Spitalul de Arși - secția de Terapie Intensivă - a fost renovat de 
Primăria Sectorului 1. (...) Secția funcționează și nu sunt probleme", a spus ministrul sănătății la un post de 
televiziune, citat de Agerpres. 
Florian Bodog a amintit că urmare a finanțării primite de la Banca Mondială a fost inițiată construcția unor centre 
noi de arși. 
"Două centre vor fi în București, deocamdată facem studiile de fezabilitate, unul la Bagdasar, unul la Grigore 
Alexandrescu. Un centru va fi la Timișoara, unul la Târgu Mureș și unul la Iași. Deci, acoperim țara oarecum 
simetric. (...) Știu cu subiect și predicat despre ce este vorba, specialitatea mea fiind chirurgie plastică, vă garantez 
că aceste centre se vor face", a afirmat ministrul. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Ministrul sănătății: Gândim un alt sistem de rezidențiat; medicii să rămână în spitalul în care optează pentru post 
Ministrul sănătății, Florian Bodog, a anunțat luni seară că pentru anul viitor se are în vedere un alt sistem de 
rezidențiat, astfel încât medicul să-și poată face rezidențiatul în spitalul în care optează pentru post. 
"Deja sunt medici care doresc să se întoarcă în țară. Am să vă dau un exemplu dintre cei care m-au contactat 
direct pe mine: este un chirurg pe chirurgie toracică, chiar șef de clinică, care dorește să se întoarcă acasă. Pentru 
acest tip de solicitări noi am înființat un centru de resurse umane, care, la momentul de față, are o radiografie 
clară a ocupării cu personal medical a tuturor spitalelor din România. Încercăm să-i atragem. Eu zic că pachetul 
salarial care va intra de la 1 ianuarie 2018 este unul atractiv și pe care puține țări din Europa îl asigură. Dar, în 
același timp, trebuie să le asigurăm și un climat de siguranță, să aibă condiții de muncă", a declarat ministrul 
sănătății la Realitatea TV. 
Întrebat de ce medicii nu sunt atrași cu oferte cum ar fi cele referitoare la case sau terenuri pentru a profesa în 
locurile din țară unde nu sunt suficiente cadre medicale, Florian Bodog a spus că există astfel de soluții, dar 
rezultatele nu sunt foarte bune. 
"Există astfel de soluții și administrațiile locale au posibilitatea legală să facă acest lucru și chiar se întâmplă. Însă, 
rezultatele nu sunt foarte bune. Cred că aceste politici de a le oferi locuință, eventual de a le plăti chiria sau de a 
le pune la dispoziție un teren, cred că nu sunt suficiente. Ele trebuie dublate de celelalte măsuri de care am 
vorbit", a afirmat ministrul. 
Florian Bodog a spus că a constatat că la 100 de km de Capitală sunt spitale care nu au medici. 
"Pentru anul acesta nu se poate schimba sistemul de rezidențiat, însă pentru anul următor gândim un alt sistem 
de rezidențiat, în care rezidentul să fie angajat în spitalul județean, să-și poată face rezidențiatul în spitalul în care 
optează pentru post. (...) Cred că dacă rezidentul lucrează în spitalul în care urmează să-și ocupe postul, se 
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obișnuiește cu comunitatea, poate se căsătorește, poate se îndrăgostește de oameni, de locuri", a arătat ministrul 
sănătății. 
Potrivit lui Bodog, cele mai mari probleme cu medicii există în sudul țării, dintr-o primă estimare realizată de 
centrul de resurse umane. 
"Nu pe toate specialitățile, însă avem probleme pe pediatrie, radiologie și imagistică, medicină internă, terapie 
intensă. Această analiză va avea repercusiune directă asupra numărului de locuri la rezidențiat care se vor scoate 
în acest an. Voi urmări personal ca la rezidențiat să se scoată pentru aceste specialități posturi. Pachetul salarial 
pentru rezidenți este generos, va fi și mai generos începând cu 1 ianuarie anul viitor. Acești rezidenți își doresc să 
fie respectați, să știe că atunci când termină specialitatea, găsesc un loc de muncă în România. E un paradox că 
există aceste spitale apropiate de București și totuși nu se duc. (...) Consider că ar fi mult mai bine dacă rezidenții 
ar fi mult mai repede integrați în activitatea spitalului județean în care urmează să lucreze. Și în acest an, după 
examenul de specialitate, am discutat în cadrul ministerului să avem și examenul de ocupare de posturi la nivel 
național. Să luăm toate posturile, spitalele care doresc, noi le organizăm, poate în paralel cu examenul de 
specialitate, în așa fel încât ți-ai terminat examenul de specialitate, poftim, ai loc de muncă", a spus Florian Bodog. 
În altă ordine de idei, ministrul a dat asigurări că Agenția Națională a Medicamentului supraveghează și, prin 
sondaj, verifică medicamentele, concentrațiile acestora, modul în care se produc și dacă se respectă toate 
regulile. 

(Sursa: Agerpres) 
 

 Fifor: Aderarea la Agenția pentru Energie Nucleară, o realizare importantă pentru România 
Aderarea la Agenția pentru Energie Nucleară reprezintă o realizare importantă pentru România, în eforturile de a 
implementa și menține cele mai înalte standarde în politicile și programele de energie nucleară, a declarat 
ministrul Economiei, Mihai Fifor. 
Conform unui comunicat al ministerului de resort, Mihai Fifor s-a întâlnit luni cu directorul general al Agenției 
pentru Energie Nucleară (NEA), William Magwood, în contextul în care o delegație NEA vizitează România, ca 
urmare a aderării țării noastre la Agenție și la Banca de date a acesteia, sub egida Organizației pentru Cooperare și 
Dezvoltare Economică (OECD). 
"Aderarea României la Organizația pentru Cooperare și Dezvoltare Economică este un obiectiv strategic al 
Guvernului nostru. Timp de peste două decenii, România a manifestat un interes real și permanent de a adera la 
structurile de lucru ale OCDE. Aderarea la Agenția pentru Energie Nucleară reprezintă o realizare importantă 
pentru România în eforturile noastre de a implementa și menține cele mai înalte standarde în politicile și 
programele de energie nucleară, asigurând în același timp securitatea, siguranța și abordarea schimbărilor 
climatice", a declarat ministrul Economiei. 
Președintele Agenției Naționale pentru Deșeuri Radioactive, Horia Grama, a subliniat, la rândul său, că România 
are o infrastructură nucleară bine dezvoltată. 
"Există o infrastructură nucleară bine dezvoltată în România: fabrica de combustibil nuclear, personal calificat și 
cu experiență tehnică, resurse de uraniu interne, performanță excelentă în operarea unităților CANDU. Ca o 
tehnologie dovedită și sigură, energia nucleară din România joacă un rol important în asigurarea producerii de 
energie electrică sigură fără emisii de CO2", a spus Horia Grama. 
România a stabilit relații cu NEA din luna mai 2017. La recomandarea Comitetului Director pentru Energie 
Nucleară, Consiliul OECD a invitat România să devină membru cu drepturi depline al NEA și a Băncii de date a 
Agenției. 
Agenția pentru Energie Nucleară este o agenție interguvernamentală, care acționează sub egida OECD, cu scopul 
de a asista și dezvolta cooperarea, în scopuri pașnice, între țările cu tehnologie nucleară avansată, în chestiuni de 
securitate, tehnologie, știință, mediu și legislație. 
Programul vizitei delegației NEA a inclus vizite la Institutul de Cercetări Nucleare Pitești, Fabrica de Combustibil 
Nuclear Pitești, Infrastructura Luminii Extreme (laserul) de la Institutul Măgurele (ELI-NP), Institutul Național 
pentru Fizică și Inginerie Nucleară Horia Hulubei. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Misiune dificilă: militarii români asigură securitatea celei mai mari baze NATO din Afganistan 

Trimisul special al AGERPRES, Cristian Lupașcu, transmite: O companie militară românească desfășoară 

una dintre cele mai importante misiuni în teatrul de operații din Afganistan - asigurarea securității la una 

din cele mai mari baze NATO de pe teritoriul acestei țări. 

Compania 4 Infanterie a Batalionului 280 Infanterie Protecție a Forței "Brave Hearts" din Focșani, 

condusă de căpitanul Gheorghe Breazu, este cea care are responsabilitatea de a verifica orice vehicul sau 

orice persoană care intră, terestru, pe principala cale de acces în Baza Militară de la Kandahar (KAF).  
Misiunea este complexă în contextul amenințărilor permanente care vin din partea insurgenților afgani, iar de 
calitatea controlului depinde soarta tuturor militarilor din bază. 
"Misiunea este de securizare a punctului control numărul 5 ECP5 (Entry Control Point) prin verificarea efectivă și 
eficientă a tuturor vehiculelor și persoanelor care intră în baza militară KAF. Cred că este una dintre cele mai 
importante misiuni, cea mai importantă de fapt, pentru că de noi depinde siguranța tuturor locuitorilor bazei", a 
declarat, pentru AGERPRES, comandantul companiei Gheorghe Breazu.  
Militarii români trebuie să controleze în detaliu mașinile care intră în baza NATO cu carburanți, alimente sau alte 
bunuri necesare activității de aici. Acelorași reguli se supun și șoferii care le conduc, dar și orice altă persoană care 
vrea să pătrundă în incinta bazei. 
Scopul verificărilor este de a descoperi armele, drogurile, substanțele explozibile sau mărfurile de contrabandă pe 
care afganii și nu numai ei ar putea să le introducă în KAF. 
"Urmărim să detectăm explozibili, droguri și alte materiale prohibite, interzise, gen armament, arme albe, 
contrabandă de orice fel, adică CD-uri, aparatură electronică, jucării, tot ce este electronic și are cabluri, antene, 
elice și din care se poate fabrica un dispozitiv explozibil improvizat. În afară de controlul acesta, trebuie să 
prevenim și activitatea insurgentă, prin niște controale stratificate", a precizat Breazu.  
El subliniază că regulile de acces în baza Kandahar sunt foarte drastice. Spre exemplu, șoferii nu au voie să intre cu 
trusa de scule de la mașină, cu răngi, leviere sau cricuri. 
Pentru control, militarii români folosesc scanere performante pentru mașini, însă sunt ajutați și de câini de urmă 
specializați în descoperirea armelor, explozibililor sau a drogurilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tudose, despre cazul românilor blocați în Lisabona: Am rugat Ambasada Portugaliei să înțeleagă că sunt cetățeni 
europeni 

Premierul Mihai Tudose a declarat luni că a rugat Ambasada Portugaliei la București să înțeleagă că 

turiștii români blocați în Lisabona sunt cetățeni europeni și că statul român e dispus să ia toate măsurile 

necesare pentru repatrierea lor. 
"Am rugat Ambasada Portugaliei la București să înțeleagă că acolo sunt niște cetățeni care sunt cetățeni europeni 
și că statul român întreprinde și e dispus să întreprindă toate măsurile necesare pentru a repatria acei cetățeni, 
indiferent cine și cum să spunem că manifestă o atitudine mai nepăsătoare. Cam așa a fost mesajul și înțeleg că a 
funcționat", a afirmat Tudose într-o intervenție telefonică la Antena 3. 
El a precizat că în cursul dimineții consilierul său pentru relații externe a vorbit la Ambasada Portugaliei pentru a 
exista demersuri "și pe plan diplomatic". 
Întrebat dacă are de gând să înainteze un protest oficial către statul portughez, prim-ministrul a punctat că 
oamenii au nevoie de soluții, nu de proteste. 
"Dacă e vorba de protest oficial, oamenii nu au nevoie de proteste, de explicații, oamenii au nevoie de soluții (...) 
în timp real", a spus Tudose. 
35 de turiști români care se întorceau din vacanța în Madeira au fost blocați timp de două zile la Lisabona, din 
cauza anulării a două zboruri TAP Portugal către București. 
Majoritatea cetățenilor români români blocați pe aeroportul din Lisabona s-au îmbarcat și revin în țară cu o cursă 
specială directă, operată de TAP Portugal, pe ruta Lisabona-București, restul se vor întoarce cu alte curse, cu 
escală prin Viena și, respectiv, Munchen, a anunțat Ministerul Afacerilor Externe, într-un comunicat transmis luni. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Comisia Europeană, duș rece pentru România. Anunțul care dă peste cap toate calculele 

România nu a finalizat reformele structurale la care s-a angajat, considerate extrem de importante, şi nu 

poate vorbi de aderarea la zona euro înaintea finalizării acestora, a declarat duminică, la Alba Iulia, şefa 

Reprezentanţei Comisiei Europene, Angela Filote, potrivit Mediafax. 

Întrebată când vom adera la moneda euro, şefa Reprezentanţei Comisiei Europene, Angela Filote, a 

răspuns că nu există în tratatul de aderare o dată limită, iar România va face acest pas când va fi pregătită. 
„Nu am stabilit o dată limită pentru că este foarte important atât pentru România cât şi pentru restul zonei euro 
ca aderarea la această zonă să se facă atunci când statul este pregătit, când mediul de afaceri este pregătit pentru 
o asemenea aderare, pentru că nu vorbim numai de criterii nominale, ci de mai mult criterii reale. Şi când spunem 
reale, de nivelul de trai, de exemplu. În cei 10 ani de la aderarea la UE nivelul de trai a crescut destul de mult, 
România a recuperat într-o mare măsură, dar nu complet, decalajele faţă de media europeană. De exemplu, acum 
este la 60% din PIB-ul pe locuitori medie europeană, acum 10 ani era la 38% şi nici aici nu avem neapărat un 
indicator: la cât trebuie să fie acest indicator, la ce cifră trebuie să se poziţioneze ca să se considere că aderarea 
este sigură, dar dacă ne uităm la aderările care s-au făcut în ultimul timp la zona euro era undeva 67 – 70 – 75% 
din media europeană. Şi acesta este doar unul din criteriile la care ne uităm”, a spus Angela Filote. 
De asemenea, şefa Reprezentanţei Comisiei Europene în România a adăugat că nu s-au finalizat reformele 
structurale. 
„Ceea ce este important din punctul nostru de vedere, al Comisiei Europene, înainte de a stabili data ţintă, este 
foarte important de stabilit toţi paşii care trebuie să se întâmple până când România poate să adere. Ei sunt 
cunoscuţi şi printre primii paşi sunt nişte reforme structurale extrem de importante, la care România s-a angajat, 
dar pe care nu le-a finalizat şi nu putem vorbi de aderare înaintea finalizării acestor reforme structurale. În acelaşi 
timp, întreaga zonă euro e într-un mare proces de reformă”, a mai spus Filote. 
Prezent la aceeaşi conferinţă, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a spus că România 
îndeplineşte criteriile, dar mai sunt reforme de făcut. 
„România îşi doreşte în continuare să adere la zona euro, dar România ar trebui să adere la zona euro când într-
adevăr este pregătită ca şi ţară şi când populaţia mai ales este bine pregătită în acest sens. Referitor la criterii, 
punctul nostru de vedere este că le îndeplinim. E adevărat, mai sunt reforme de făcut. Mai trebuie făcute reforme 
şi în statele care sunt în zona euro, Grecia şi la alte state care au dificultăţi. România are o stabilitate financiară şi 
o stabilitate monetară, asigurată cu greu”, a spus Negrescu. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene a adăugat că şi-a propus să înceapă un dialog cu cetăţenii în acest sens, 
în care să fie implicaţi şi Ministerul Finanţelor şi Banca Naţională a României, iar apoi să se stabilească o dată şi 
paşii care trebuie urmaţi pentru aderare. 
„Ce nu-mi doresc eu personal este ca cetăţeanul, după ce intrăm în zona euro, să meargă la magazin şi să 
considere că au crescut preţurile şi că intrarea în zona euro i-a adus o scumpire a condiţiilor de viaţă. Acest lucru 
nu ne dorim, cu siguranţă. Deci pentru a combate acest posibil efect secundar, noi trebuie să informăm foarte 
bine populaţia, să calculăm foarte bine schimbările de la lei la euro şi trebuie să ne asigurăm că nu există niciun 
efect negativ asupra pieţei bancare şi siguranţei noastre monetare”, a conchis Victor Negrescu. 
Şefa Reprezentanţei Comisiei Europene, Angela Filote, şi ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor 
Negrescu, au participat, duminică, la conferinţa „Dialog cu cetăţii” din cadrul Festivalului ”Dilema Veche”, de la 
Alba Iulia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 George Maior a făcut ANUNȚUL: Mihai Tudose, vizită în SUA 
Ambasadorul George Maior a declarat, marți, la Reuniunea Anuală a Diplomaţiei Române, eveniment dedicat 
mizelor politicii externe a României, că lucrează intens pentru ca premierul Mihai Tudose să fie primit într-o vizită 
în SUA. 
„În această lună septembrie vine și ministrul Apărării. Sperăm că și președinții celor două Camere vor avea 
întâlniri cu omologii lor. Se pregătește cea mai mare misiune economică desfășurată vreodată în România, în 
octombrie. (...) În primul rând, sunt convins că, în această toamnă, vom avea o vizită a premierului în SUA, care să 
concretizeze aspectul strategic realizat de vizita președintelui în termeni operaționali, la nivel economic, la nivel 
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de comunicare cu principalii membri ai administrației americane. Alte detalii nu vă pot da, dar se lucrează intens 
la acest lucru”, a spus George Maior. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministru din Guvernul Tudose, declarație ȘOC: România renunță la moneda națională în 5 ani 
Ministrul de Externe Teodor Meleşcanu a făcut o declaraţie surprinzătoare în presa poloneză: România ar putea 
trece la euro în 2022, informează Reuters. Afirmaţia vine la doar o zi după ce şefa Reprezentanţei Comisiei 
Europene în România a declarat că nu se poate vorbi de aderarea la zona euro înainte ca România să finalizeze 
reformele structurale la care s-a angajat. 
România ar putea adera la zona euro în 2022, pe măsură ce veniturile celor mai săraci cetăţeni vor creşte, a 
declarat Teodor Melescanu citat de Reuters. 
"Deja îndeplinim toate cerinţele formale, ne-am putea alătura chiar mâine uniunii monetare. Dar ne temem că ar 
avea un efect negativ asupra celor mai săraci, mai ales asupra pensionarilor", a spus Meleşcanu pentru cotidianul 
Polish Rzeczpospolita. 
"Cred că vom adopta moneda euro peste 5 ani, în 2022", a spus Meleşcanu. 
Cu doar o zi mai devreme, şefa Reprezentanţei Comisiei Europene, Angela Filote, a declarat că România nu a 
finalizat reformele structurale la care s-a angajat, considerate extrem de importante, şi nu poate vorbi de 
aderarea la zona euro înaintea finalizării acestora. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Spitalele Bisericii, locul unde sărmanii se pot trata ieftin sau chiar gratis 
Copiii şi bătrânii de la sate, care nu au acces uşor la servicii medicale, se pot trata gratuit în cele 45 de spitale ale 
Bisericii. 
Cei care muncesc cu ziua şi nu au asigurare beneficiază de tarife reduse. 
Cel mai nou spital al Bisericii a fost construit în judeţul Suceava și îşi va deschide porţile de la 1 septembrie, 
informează stirileprotv.ro. 
Spitalul, finanţat de Episcopie, a costat 600.000 de euro. 
(Sursa: stirileprotv.ro) 
 

 Ţânţarul tigru asiatic semnalat în Constanţa. Specia e purtătoarea a peste 20 de specii de virusuri 
Un constănţean a semnalat prezenţa în oraş a țânțarului tigru asiatic, cum este cunoscută specia Aedes 
Albopictus. 
El a transmis mai multe fotografii relevante presei locale. 
Țânțarul tigru asiatic este originar din zonele temperate și tropicale ale Asiei și a ajuns, în ultimii ani, și în Europa, 
fiind semnalat inclusiv în București. Această specie este considerată ca fiind specia cu cea mai mare capacitate 
invazivă și, potrivit specialiștilor de la Institutul Cantacuzino, poate fi purtătoarea a peste 20 de specii de virusuri, 
printre care febra oaselor rupte (Denga), febra virală Chikungunya şi meningita West Nile, afecțiune care a 
omorât, în 2016, în țara noastră, 19 persoane, dintre cele 93 la care a fost diagnosticată. 
Potrivit specialiștilor, deși este de talie mică (0,5 cm), țânțarul tigru asiatic este foarte agresiv și nu este deranjat 
de căldură sau lumină, având activitate diurnă. Perioada de activitate a acestei specii este iunie – octombrie, cu 
un maxim al densității în lunile august – septembrie, în care sunt necesare măsuri suplimentare de protecție. 
Reprezentanții Primăriei Constanța au precizat pentru replica de Constanţa că, până în prezent, nu le-a fost 
semnalată prezența acestei specii de țânțari în oraș şi au dat asigurări că substanțele folosite la dezinsecție au 
efect asupra acestei specii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Ministerul Culturii: Propunerea "Hora" - aleasă identitatea vizuală a Centenarului Marii Uniri de la 1918 

Propunerea "Hora" a agenției de publicitate FCB BUCHAREST a fost aleasă identitatea vizuală ce va 

reprezenta Centenarul Marii Uniri de la 1918 și al Războiului pentru Întregirea Neamului, informează 

Ministerul Culturii și Identității Naționale (MCIN), într-un comunicat transmis luni AGERPRES. 
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"Cu un total de 234,64 puncte, propunerea câștigătoare este cea a FCB BUCHAREST, denumită 'Hora'. Aceasta s-a 
aflat pe primul loc atât în preferințele juriului, cât și ale publicului, din partea căruia a primit 27% din voturile 
exprimate. Logo-ul a fost construit pornind de la două cercuri reunite de simbolul infinitului. Cercurile sunt 
compuse din puncte individuale care cresc și se dezvoltă. Hora infinită obținută este un simbol viu, sugerând 
continuitate împreună, rezistență și creștere", precizează MCIN. 
Identitatea vizuală câștigătoare a fost aleasă, în urma concursului de idei lansat de MCIN, împreună cu Uniunea 
Agențiilor de Publicitate din România și cu sprijinul International Advertising Association, al Centrului de Excelență 
în Studiul Imaginii și al UNArte, la care au participat pro bono trei agenții, respectiv Pastel, FCB BUCHAREST și 
Brand New. 
Potrivit MCIN, toate cele 13 propuneri sunt în continuare disponibile la adresa http://centenar.cultura.ro/logo. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 ALARMĂ MAXIMĂ pentru puterile lumii: Coreea de Nord a lansat o rachetă în direcția Japoniei! Reacții dure 
Coreea de Nord a lansat marţi o rachetă care a trecut deasupra Japoniei, au indicat armata sud-coreeană şi 
guvernul japonez, într-o provocare strategică, care duce la escaladarea tensiunilor în Asia de Nord-Est, potrivit 
AFP şi Yonhap. 
Conform Reuters, care citează oficiali niponi şi sud-coreeni, regimul de la Phenian a lansat o rachetă care a trecut 
peste Japonia şi a căzut în largul insulei Hokkaido marţi dimineaţă. 
Un "proiectil neidentificat" a fost lansat din Sunan, în apropiere de Phenian, în jurul orei locale 05:57 (luni 20:57 
GMT), potrivit unui comunicat al Statului Major sud-coreean, care a precizat că proiectilul a fost lansat în direcţia 
"est" şi "deasupra" Japoniei. 
"Coreea de Sud şi SUA sunt pe cale să analizeze în comun detaliile", se mai spune în comunicat. 
Racheta a trecut, se pare, deasupra Japoniei, potrivit agenţiei nipone de presă Kyodo. 
Japonia va lua "toate măsurile" necesare pentru a asigura securitatea populaţiei, a reacţionat premierul Shinzo 
Abe, conform Agerpres. 
Purtătorul de cuvânt al premierului nipon, Yoshihide Suga, a declarat că racheta lansată reprezintă o "ameninţare 
serioasă şi gravă la adresa securităţii" Japoniei. El a indicat că racheta a survolat insula Hokkaido şi a căzut la o 
distanţă de 1.180 km de ea în apele Oceanului Pacific. Proiectilul a traversat o distanţă de 2.700 km la o altitudine 
maximă de zbor de 550 km. 
Potrivit experţilor, a fost se pare un test cu rachetă Hwasong 12 cu rază intermediară de acţiune. 
Coreea de Nord a lansat sâmbătă trei rachete cu rază scurtă de acţiune în Marea Japoniei într-un moment în care 
zeci de mii de soldaţi americani şi sud-coreeni participau la manevre comune în peninsulă. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Racheta lansată marţi duce la o escaladare suplimentară din partea Phenianului, care a ameninţat recent să 
efectueze o salvă cu mai multe rachete în direcţia teritoriului american din Guam. Un astfel de tir ar survola în 
orice caz arhipelagul nipon. 
În 2009, un proiectil nord-coreean a trecut peste teritoriul japonez, fără incidente, dar a determinat o puternică 
reacţie imediată din partea Tokyo. 

(Sursa: Agerpres) 
 

 Consiliului de Securitate al ONU se reunește DE URGENȚĂ, după ultima racheta lansată de Phenian: Anunțul 
SUA 
O reuniune de urgenţă a Consiliului de Securitate al ONU cu privire la Coreea de Nord va avea loc marţi după-
amiază la New York, la solicitarea Tokyo şi a Washingtonului, după lansarea unei rachete nord-coreene care a 
survolat Japonia marţi dimineaţa, relatează AFP, citând surse diplomatice. 
Convocarea acestei reuniuni urmează unei convorbiri telefonice între preşedintele american Donald Trump şi 
premierul japonez Shinzo Abe. Cei doi înalţi oficiali au convenit "să crească presiunea asupra Coreii de Nord", 
potrivit şefului guvernului nipon. 
Aceasta este prima rachetă nord-coreeană care survolează Japonia de când la conducerea regimului de la Phenian 
se află Kim Jong-Un, anunță Agerpres. 
Un purtător de cuvânt al Ministerului Apărării american, colonelul Rob Manning, a confirmat că racheta nord-
coreeană a survolat Japonia, dar a indicat că aceasta nu a pus în pericol SUA. "Comandamentul NORAD ( Agenţia 
americană care se ocupă cu supravegherea spaţiului aerian şi spaţial al SUA, prin intermediul sateliţilor) a stabilit 
că tirul cu rachetă al Coreii de Nord nu a reprezentat o ameninţare pentru SUA", a declarat Rob Manning, citat de 
agenţiile internaţionale de presă. 

(Sursa: Agerpres) 
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